

國立成功大學能源工程國際博士學位學程修習學分規定

National Cheng Kung University

Credits Requirements for the International Doctoral Degree Program on Energy Engineering

105.12.20 105 學年第 1 學期第 5 次學術委員會議通過

106.1.13 105 學年第 1 學期第 2 次系務會議通過

110.7.22 109 學年第 2 學期第 7 次學術委員會議通過

110.7.28 109 學年第 2 學期第 3 次系務會議通過

一、一般入學博士生畢業學分規定 34 學分(含)以上，包括：

A minimum of 34 credits is required for graduation, which includes:

1. 專業選修課程至少 18 學分(含)以上。

A minimum of 18 credits is required for Professional Elective Courses.

2. 專題討論為每學期必修科目：第 1 至第 4 學期專題討論(一)~(四)各 1 學分，共 4 學分，第 5 學期起必修專題討論(五)，各 0 學分。

Seminars are required for every semester with one credit for Seminar (I) ~ (IV) from the first to the fourth semester; 0 credit for Seminar (V) starting from the fifth semester.

3. 抵修學分總數不得超過博士班規定之專業選修課程學分數之三分之二。抵修學分，於開學後 2 週內填送「國立成功大學能源工程國際博士學位學程學分承認表」辦理申請手續，逾期視同放棄。

The total waived credits shall not exceed two-thirds of the total credits of professional elective courses required by the doctoral program. Students planning to waive doctoral credits shall fill in the credit recognition form of “NCKU International Doctoral Degree Program on Energy Engineering” and apply within two weeks of the first semester. Overdue applications will not be accepted.

4. 博士學位論文 12 學分。

Dissertation: 12 credits.

二、逕修博士學位學生(含學士及碩士班生)

For a student, in bachelor degree or in master degree, who attempts to pursuit PhD. degree in advance:

畢業學分規定 58 學分(含)以上，包括：

Graduation credit requirements are, at least, 58 credits, including:

1. 專業選修科目^{註1}至少 42 學分(含)以上。

Electives: at least 42 credits.

2. 專題討論為每學期必修科目：第 1 至第 4 學期專題討論(一)~(四)各 1 學分，共 4 學分，第 5 學期起必修專題討論，各 0 學分。

Seminar is a required subject in each semester:

a. from Seminar (1) to Seminar (4): 1 credit for each; 4 credits in total (from the 1st semester to the 4th semester)

b. Seminar (5): 0 credit (the 5th semester)

3. 博士學位論文 12 學分。

Dissertation: 12 credits

三、博士班研究修業期限以二至七年（共 14 個學期）為限。逕修博士學位者修業期限至少三年，至多七年為限（依本校學生手冊規定）。在規定年限內未修足應修學分數，或未於規定期限內通過資格考試或學位考試者，應勒令退學。

The study duration of doctoral program is from two to seven years with a total of 14 semesters. According to NCKU student handbook, the duration for pursuing Ph.D. degree directly should be at least three years, and no more than seven years. Within this period of time, students who have not acquired the required credits, or passed the qualified examination or degree examination, shall be subject to academic dismissal.

四、博士研究生須滿足下列條件才可提出學位論文考試申請

Doctoral students shall meet the following requirements in order to apply for dissertation examination:

1. 修滿規定之畢業學分數（附交博士歷年成績表）
Complete the required credits for graduation (submit transcripts of doctoral program).
2. 通過博士候選人資格考核
Pass Ph.D. candidate qualifying examination.
3. 通過博士學位論文提審
Pass dissertation defense.
4. 修業年數及已發表之論文及著作合乎規定如下：

The regulations of number of years of study, published papers, and works, are as follows:

$P+Y \geq 6$ 且 $P \geq 1$ ，其中 P 為已發表或正式接受發表 SCI 期刊論文篇數， Y 為修業至畢業學期總年數。論文 P 之內容須與提出之博士論文相符合，且至少須含有一篇期刊論文為博士候選人單獨與其指導教授的共同著作。

$P+Y \geq 6$ and $P \geq 1$. P is the number of the SCI paper accepted/published; Y is the total academic year enrolled for PhD Program. Contents of the published paper should be included in the Ph.D. thesis, and at least one of the published/accepted papers is co-authored solely by the candidate and his/her advisor.

*註 1：須經指導教授核可。